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Forenings året startede på dramatisk vis. Efter mørkets frembrud, og vores sengetid, blev der tændt 
adskillige billygter inde hos vores nabo Lone og Peder. Og vi kunne se en masse mennesker cirkle 
rundt i haven og det fortsatte i flere timer. Næste morgen var der igen opløb og vi gik ind og fik at 
vide at Nirmeli havde tabt sin fingerring aftenen før og at det var årsagen til al aktiviteten. Efter 
endnu flere timers søgen måtte vi gi op og Peder fik tilkaldt en professionel tingfinder – for sådan 
en findes - lærte jeg. Og med det rigtige udstyr og den rigtige viden lykkedes det ham, at finde 
ringen i en pude fold. 
 
Den anden Peder på Klintevej, Peder fra bestyrelsen, kunne berette, at han i efteråret en formiddag 
havde trukket gardinet fra i sin stue og til sin store overraskelse set flere mennesker stimlet sammen 
på sin græsplæne. Han så dog også at alle kiggede i samme retning og slæbte på kikkerter og 
kameraudstyre og oppe i træet sad den sjældne gæst Høge uglen. De følgende dag kunne den – samt 
et hav af ornitologer - ses rundt omkring i området og uglen var da også let at se, da den er dagaktiv 
og ikke bange for mennesker. 
 
Så kom Corona’en og utrolig mange søgte ud i sommerlandet inklusive Hald strand. Aldrig har jeg 
set så mange huse med liv i heroppe og så på den tid af året. Mange er blevet ramt hårdt af virussen 
enten i form af smitte, frygt for smitte eller arbejdsløshed. Men set på den positive side gav den 
også en masse frihed som jeg tror mange har nydt i deres sommerhuse. Også de handlende her i 
Halsnæs må have haft kronede dage. Brugsen i Torup var lagt ned af kunder på en årstid hvor de 
stod uden deres vanlige sommerhjælpere og det var hårdt for brugsbestyrerne men sikkert også godt 
for omsætningen. Det skal i øvrigt nævnes at brugsen i år har 100års jubilæum og, at man i den 
anledning samler penge ind til en ny varmepumpe. Man kan gi en pengegave i en indsamlingsbøsse 
ved deres kasseapparat eller via mobil pay 9895 TW. 
 
Mange af de corona hjemsendte har forsøgt sig med hjemmearbejdsplads i sommerhusene. Og det 
har igen fået debatten om bedre internet og mobildækning i området til at blusse op. Mange af jer – 
hvis ikke alle – har sikkert fået epost fra energistyrelsen hvori de gør opmærksom på, at man kan 
søge om tilskud til etablering af bedre bredbåndsdækning. 
Et samarbejde på tværs af grundejerforeningerne er på baggrund heraf opstået og et par ildsjæle har 
meldt sig. Det er Bente Wennerberg fra Abildgården 7 som tovholder. Og Lars Ballieu som 
ansøgningsforfatter. 
Der er lagt op til et større projekt med ansøgere fra både Hald, Kikhavn og Torup. 
Vi har i den forbindelse spurgt alle grundejerne i vores forening om deres interesse i at komme med 
i ansøgningsrunden  
Jeg må tilstå, at jeg ikke har sat mig ind i alle aspekter af bredbåndspuljen. Men det er ret komplekst 
at ansøge og ansøgere bliver målt og vejet på flere punkter. Tidsperspektivet i projektet kender jeg 
ikke men ved dog, at et minimum krav er at de grundejere der siger ja til bedre bredbånd også siger 
ja til en egen betaling på minimum kr. 4000.-. 



Her i bestyrelsen er vi delvist interesseret og vi er nogen der mener, at problemet skal løses med 
bedre mobil dækning fremfor at grave hele området op. Og det er også muligt at den løsning vil 
kunne få tilskud fra bredbåndspuljen. 
 
 
 
Vejhjørner er blevet repareret bortset fra et – det vestlige hjørne mellem Strandgaardsvej og 
Klintevej – som var dækket af køreplader pga. byggeri på grusvejen, da vi indhentede tilbud på 
første fase. Det hjørne er vi nu ved at få indhentet tilbud på, så vi kan få alle hjørnerne op på ens 
niveau. 
 
Vores forenings forretning med at udleje telt har lidt hårdt under Corona. Ikke én udlejning er det 
blevet til i det forløbne år. Ok det er måske at gå lidt for vidt, at gi Corona skylden for det og så er 
det jo godt, at det ikke er udlejningsforretning der skal få foreningens økonomi til at løbe rundt. Nu 
kan jeg så melde om, at der er en bookning i kalenderen. Og minde alle om, at vores fine telt kan 
bookes til private arrangementer via vores hjemmeside for den beskedne pris af 500 kr. 
 
Til mit faste punkt i beretningen: Nye grundejere i foreningen. Er der ikke mig bekendt noget at 
berette i dette forenings år. Hvilket er ganske usædvanligt men også utroligt i betragtning af hvor 
meget sommerhussalget på landsplan er steget i dette forår. 
 
Et andet punkt jeg plejer at berører er div. Bevoksning i området: Bjørneklo, hyben roser eller 
sjældne blomster. Men heller ikke på det punkt er der noget nyt. 
Bortset fra, at kommunen, som for et par år siden, har sat fine skilte op om vores sjældne plante 
Røllike gyvelkvæler der vokser her på kilen. Helt havde glemt alt om den i år og slået græsset på 
det tidspunkt hvor den for alvor begyndte at vokse. Kommunen har dog efterfølgende undskyldt 
fejlen og vi kan jo så glæde os over, at vi i år ikke har behøvet, med stor forsigtighed, at rydde et 
område til teltet. 
 
I år har der igen været stille om projekt: Nordkystens fremtid Der mangler fortsat en 
miljøredegørelse for hvor stor skade det medfører at flytte så store mængder grus og sand. Både der 
hvor det flyttes fra og der hvor det lægges. Betalingsmodellen er heller ikke klarlagt. Det eneste 
konkrete er, at det er første række der skal betale. Men hvordan skal regningen fordeles: efter meter 
kyst linje? efter hvor mange m3 den enkelte grunderejer skal have påfyldt? Og hvad så med statens 
kystlinje som staten ikke vil betale til. 
Personlig er jeg meget glad for, at vi i dette forår ikke har fået hældt en masse sand på, for det ville 
med den seneste uges blæse vejer allerede nu være endt i Gilleleje og Hornbæk havn. 
 
Og så vil jeg bare sige tak for i år og at jeg håber I får en god fest i aften. 
 
Morten Mernøe 
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